
 

ACTA NÚM. 10/2024
PLN/2024/10

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA  2  DE DESEMBRE DE 2024.

Data: 2 de desembre de 2024
Horari:  Inici a les 20:00 h i acabament a les 22:30 h.
Lloc: Sala de sessions.

A les 20:00 hores del dia dos de desembre de dos mil vint-i-quatre, es reuneix a la Sala de Sessions de la 
Casa Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs, presidida pel Sr. Alcalde-President 
Sr. Gerard Companys Pujol, amb l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament i la del Secretari 
Sr. Pere Biedma Agüera, que certifica.

ASSISTENTS :

Alcalde-President:
Sr. Gerard Companys Pujol (JXALC).

Regidor-Tinent d’Alcalde:
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sra. Marta Morreres Gòdia (ERC).
Sr. Robert Moreno Calderó (ERC).
Sra. Silvia Dolcet Borràs (ERC).
Sra. Ester Ibars i Vitores (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA-PSC).
Sra. Gemma Escar Paris (SA-PSC).
Sra. Dolors Gòdia i Serra (SA-PSC)
Sr. Joaquim Dolcet Siscart (SA-PSC).
Sr. Genís Sisó Ribes (CUP)

Grups polítics municipals:

-Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC).
-Junts per Alcarràs-Compromís Municipal (JXALC).
-Sempre Alcarràs-Partit dels Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (SA-PSC)
-Candidatura d’Unitat Popular d’Alcarràs-Alternativa Municipalista (CUP)

ABSÈNCIES:

Es donen les absències excusades següents dels regidors: el Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT) i el Sr. 
Enric Barri Vilardell (SA-PSC).

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

Es celebra sessió ordinària, prèvia convocatòria i publicitat efectuada amb antelació i forma reglamentària, 
amb quòrum d’assistència suficient. Oberta la sessió i declarada pública per la Presidència, seguidament es 
procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’Ordre del dia següent:

 
ORDRE DEL DIA:
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A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expedient. PLN/2024/07/8/9.  APROVACIÓ DE LES ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS.

Donat per llegit l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió plenàries següent:

-Sessió ordinària del Ple celebrada el dia 26/09/2024.

-Sessió extraordinària del Ple celebrada el dia 05/11/2024.

-Sessió extraordinària i urgent del Ple celebrada el dia 25/11/2024.

Es proposa per l’Alcaldia la seva aprovació,  preguntant l’Alcalde als membres de la Corporació si  tenen 
alguna observació a formular.

Es manifesta conformitat per tots els grups municipals.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el nombre legal del Ple, 
s'aprova per unanimitat.

2.-  Expedient  2523/2023.  COMUNICACIÓ  DE  RESOLUCIÓ  DEL  RECURS  D’ALÇADA  PRESENTAT 
CONTRA L’APROVACIÓ DE NOUS PREUS DE L’AGIUA APROVADA PER LA COMISIÓ DE PREUS DE 
CATALUNYA A INSTÀNCIA D’AGBAR.

Vista la proposta d’acord dictaminada favorablement per la Comissió Especial d’Hisenda celebrada el dia 
23/09/2024 i de Governació del dia 25/11/2024  que consta a l’expedient,                        

L’Alcalde, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.-  En data  18/09/2023 la  concessionària  Sociedad General  de  Aguas  de Barcelona SAU (AGBAR),  va 
presentar estudi econòmic sol·licitant informar favorablement les noves tarifes aprovades.

2.- En data 12/03/2024 es va rebre comunicació de la Comissió de Preus de Catalunya de data 12 de març 
de 2024, en relació a la sol.licitud de modificació de tarifes del servei de subministrament d'aigua del municipi  
d'Alcarràs presentada per Sociedad General de Aguas de Barcelona SAU i a l'inici de la tramitació per part de 
la Comissió de Preus.

3.- En data 03/04/2024 per l’Alcaldia es va sol·licitar la suspensió del procediment pels següents motius:

-En primer lloc, malgrat el que preveu el decret 149/1988 de 28 de abril, sobre el règim procedimentals dels 
preus  autoritzats  i  comunicats,  considerem  que  la  qüestió  és  de  tal  importància  que  requereix  el 
pronunciament previ i explícit de l'Ajuntament, disposició que de facto s'estava atenent en els darrers anys 
per part  de la Comissió de Preus en relació a les actualitzacions de tarifes d'aigua en consideració a la 
potestat  municipal  i  a l'obligació municipal  de fiscalitzar un servei  públic de prestació obligatòria  com és 
l'abastament d'aigua potable.

-En segon lloc, es considera que la sol·licitud de modificació de tarifes que planteja Agbar s'ha de comprovar i  
verificar  amb  dades  i  balanços  econòmics  del  servei  dels  que  actualment  l'Ajuntament  no  disposa  per 
comprovar que les despeses són les que realment s'han produït durant el període de referència (2022) i que 
les despeses previstes pel 2024 s'ajusten a l'establert al contracte que regeix el servei que presta Agbar.

Per tant, i d'acord amb el que estableix l'article 7 de l'esmentat Decret, atesa la manca de documentació 
essencial  i  atès  el  necessari  pronunciament  de  l'Ajuntament  al  respecte,  es  sol·licità  la  suspensió  del 
procediment.

4.- La Comissió de Preus de Catalunya, comunica que per acord del 10/05/2024, ha Autoritzat les tarifes del 
servei de subministrament d’aigua sol·licitades per la Societat General de Aguas de Barcelona al servei de 
subministrament d’aigües del municipi d’Alcarràs.

2 C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

G
52

ZH
FP

6G
9W

A7
A2

N
2R

M
4C

9Z
6 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

 d
e 

24
 



 

Les tarifes que s’autoritzen podran aplicar-se als consums que es produeixin a partir de l’endemà de la data 
de l’acord de la Comissió de Preus de Catalunya.

En prendre aquest acord, la Comissió adverteix a la sol•licitant de la necessitat d’esmerçar més recursos en 
la millora del rendiment del servei. En aquest sentit, demana la definició d’un pla d’actuació. Així mateix, s’ha 
de fer palès que la greu situació de sequera que actualment pateix Catalunya fa encara més imperiosa la 
necessitat de reduir les pèrdues d’aigua, adoptant totes les mesures possibles, tant a curt com a mig termini.

Contra l’acord de referència, que no exhaureix la via administrativa, es pot interposar un recurs d’alçada, 
davant la Consellera del Departament de Territori en el termini d'un mes a comptar des de l’endemà de la  
data de la seva notificació.

5.-  Les  tarifes  venen  regulades  en  virtut  de  l’ordenança  fiscal  núm.  14.  text  refós.  núm.  2.10.  taxa  pel 
subministrament d’aigua potable. aprovada definitivament el 27/07/2003, darrera modificació aprovada el dia 
11/07/2020. La Comissió de preus aprova els preus que consten a l’expedient.

6.- El increment de les tarifes que proposa la concessionària del servei supera el 26% de mitja d’increment en 
totes les  tarifes.  Recordar  que les  tarifes  es refereixen  a  aforaments  donada la  manca de  comptadors. 
L’increment es considera desproporcionat en comparació amb l’increment de l’IPC anual. (3,3%).

7.-  El  Pla  director  d’inversions  del  servei  d’aigües  contempla  la  realització  d’un  nombre  important 
d’actuacions, entre les que es considera la implantació de comptadors.

8.- Donat el proper termini de la durada de la concessió del servei, previst inicialment per l’any 2030, però 
susceptible  de  ser  resolt  amb  anterioritat  l’any  2025,  l’Ajuntament  va  considerar  quan  es  fes  la  nova 
concessió del servei seria el moment adequar la revisió de les tarifes, tot  considerant:

a)     Els costos de manteniment tal i com es presta el servei actualment. Ja que no s’ha incrementat el servei  
i fins i tot s’han reduït els dies d’obertura de les oficines del servei.

b)     Els costos de manteniment amb una previsió de la instal·lació de comptadors.

c)     Els costos de repercussió de les inversions que es preveuen en el pla director.

9.- Per tant l’Ajuntament considera que aquest increment de preus, amb un 26% de mitja sobre l’actual, es 
desproporcionat ja que no preveu una implementació progressiva i no creiem que s’ajusti a la realitat actuals 
ni a les previsions futures previstes al Pla director d’inversions que AGBAR coneix perfectament ja que el va 
redactar.

10.- Aquets fet es fa comunicar a la concessionària, es va informar que precisaven fer un estudi a la vista del 
Pla director d’inversions i de la necessitat de fer una nova contractació de la concessió administrativa, però 
malgrat la manca d’acord amb l’Ajuntament, AGBAR ha volgut continuar la tramitació davant la Comissió de 
preus sense avinença amb l’Ajuntament.

11.- El 12 de juny de 2024 l’Ajuntament de Alcarràs interposa recurs d’alçada contra l’acord de la Comissió de 
Preus de Catalunya de 10 de maig de 2024 referent a les tarifes del servei de subministrament d’aigua a 
Alcarràs, amb les motivacions anteriors.

12.- El  dia 27 d’octubre de 2024 es dicta resolució de la Consellera de Territori,  Habitatge i  Transcissió 
Ecològica, en la que es denega el recurs d’alçada, en virtut de la proposta de la secretaria general de la  
conselleria, pels motius de l’extracte següent:

-La  Comissió  de  Preus  de  Catalunya  va  tramitar  la  sol·licitud  referent  a  les  tarifes  del  servei  de 
subministrament d’aigua a Alcarràs presentada per AGBAR seguint el procediment establert.

-La Comissió va acordar l’autorització de les tarifes del servei de subministrament d’aigua que resulten de 
l’estudi econòmic que forma part de la sol·licitud, d’acord amb les conclusions de l’informe tècnic de 15 d’abril  
de 2024,  l’Ajuntament d’Alcarràs hagués hagut de requerir la documentació que considerava essencial per 
emetre el seu informe en el termini dels 30 dies naturals a partir del 18 de setembre de 2023 tal com estableix  
l’article 3.1 del citat Decret.

-La Comissió de Preus de Catalunya ha d’autoritzar les tarifes del servei de subministrament, atenent les 
competències que té assignades. Per a la Comissió és important disposar del parer de l’ajuntament afectat 
perquè és l’administració competent en el servei de subministrament d’aigua. Aquesta és la raó per la qual la 
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Comissió, malgrat que hagin transcorregut els 30 dies que estableix l’article 3.1 perquè la corporació local 
emeti el seu informe, el pren en consideració per resoldre sobre la base d’un informe emès per la corporació 
encara que amb posterioritat a aquest termini.

-L’Ajuntament d’Alcarràs no ha aportat cap informe motivat sobre la sol·licitud presentada per AGBAR que 
expressi la tarifa resultant de les consideracions tècniques relatives al manteniment de l’equilibri financer del 
servei  que  la  Comissió  pugui  prendre  en  consideració  atenent  l’anteriorment  exposat,  tal  com estableix 
l’article  3.1  del  Decret  149/1988.  En  conseqüència,  es  reprodueixen  les  consideracions  exposades  en 
l’informe tècnic de 15 d’abril de 2024 que motiva l’acord de la Comissió de 10 de maig de 2024 referides a les 
pretensions de l’Ajuntament d’Alcarràs.

-L’Ajuntament no ha aportat  noves dades ni  documents que facin modificar  les conclusions que motiven 
l’acord de la Comissió, ni s’aprecia cap defecte de forma o causa de nul.litat del citat acord, considerat ajustat 
a dret.

13.- Considerant que s’han iniciat els treballs per a procedir a la contractació de la nova concessió del servei 
d’abastament d’aigua, de la que es considerarà com a element substancial els preus que han de finançar el 
nou servei.

14.- El Ple en sessió extraordinària del dia  05/11/2024, va aprovar provisionalment en Expedient 3307/2024, 
va aprovar la Proposta d’aprovació provisional de la modificació de les ordenances fiscals per l’ exercici 2025.

Vista la proposta de resolució PR/2024/40 de 30 d’octubre de 2024,  es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD:

PRIMER.- Acceptar la resolució de la Consellera de Territori, Habitatge i Transició Ecològica del 27/10/2024, 
en la que es denega el recurs d’alçada per l’Ajuntament presentat el dia 12/06/2024 en virtut de l’acord del 
Ple de l’Ajuntament del dia 12 de juny de 2024. Als efectes de que es faci revisió en la nova concessió del  
servei en tràmit d’estudi previ. 

SEGON.- Acceptar per tant la proposta de tarifes aprovades per la Comissió de preus en sessió de data del 
10/05/2024,  ja  incorporades  per  l’acord  del  Ple  del  dia  05/11/2024  en  l’aprovació  provisional  de  les 
modificacions de les ordenances fiscals per a 2025. 

TERCER.- Comunicar a la empresa contractada per la gestió de la nova contractació de la concessió als  
efectes acordats anteriorment.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal de la CUP Sr. Genís Sisó manifesta conformitat amb la proposta.

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA-PSC Sr. Manel Ezquerra manifesta que s’abstindran per falta 
d’informació donada per l’AGBAR, tampoc estaven a favor de la modificació de les ordenances fiscals del passat 
ple, creu que es podia fer més que pujar les taxes. A més el que diu la resolució es que l’Ajuntament no va aportar  
res a la proposta tècnica que motiva la resolució de la Comissió de Preus, no sabem que hi ha.

3.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de JXAlc Sr. Gerard Companys manifesta que es va trametre a 
la Comissió de Preus la sol.licitud de suspensió perquè no tenien informació suficient pel canvi de preus, que 
després de tants anys no enteníem perquè modificar-los el darrer any de la concessió, això es va demanar a 
ABGAR però no va dir que no podien aguantar més temps. Seguin els suggeriments de l’empresa contractada  
per a la gestió de la nova contractació es va decidir esperar a la mateixa per estudiar els nous preus.

4.- El Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Jordi Castany manifesta que malgrat haver 
passat un any intentant convèncer a AGBAR que no calia incrementar preus l’últim any, no el van aconseguir i van 
instar la modificació aprovada per la Comissió de Preus, esperarem a la nova concessió.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
pels vots a favor dels regidors dels grups municipals de JxAlc, ERC i CUP, i els 4 vots en contra dels regidors del  
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grup municipal de SA-PSC. 

3.- Expedient 2550/2023. DETERMINACIÓ DE FESTES LOCALS COMERCIALS PROPOSTA 2025.

Vista la proposta d’acord dictaminada favorablement per la Comissió de Governació del dia 25/11/2024  que 
consta a l’expedient,                        

L’Alcalde, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.-  El  Departament  d’Empresa  i  Treball  mitjançant  la  Direcció  General  de  Comerç  en  data 
23/10/2024comunica que el dia 19/07/2023, es va publicat l’Ordre EMO/185/2023, de 14 de juliol, pel qual 
s’estableix el calendari d’obertura dels establiments comercials en diumenge i dies festius per als anys 2024 i 
2025.

2.- Per acord del Ple del dia 30/11/2024, confirmant l’acord previ de la Junta de Govern del dia 24/10/2023, va 
confirmar les dates per a 2024

3.- Els vuit dies festius que els establiments comercials de Catalunya poden romandre oberts al públic l’any 
2025, d'acord amb el que estableix la Llei 18/2017, de l'1 d'agost, de comerç, serveis i fires (DOGC núm. 
7426, de 3.8.2017), són els següents:

Any 2025: 
-5 de gener. 
-1 i 30 de novembre.  
-6, 7, 14, 21 i 28 de desembre. 

4.- Els Ajuntaments poden sol·licitar substituir fins a dues dates del calendari, abans de l’ 1 de novembre de 
2024 per al calendari de 2025. Fent constar que de no fer-se la comunicació s’aplicaran de forma supletòria 
les dates següents:

-El 12 de gener i el 8 de desembre per a l'any 2025.

5.- Efectuada consulta a l’ACSA el dia 23/10/2024 no va formular propostes alternatives a les proposades pel 
Ple el dia 30/11/2024.

6.- Vists els antecedents es continua més adient adaptar la proposta de festes locals a les generals del 
territori, també per a l’any 2025. 

Per tot el qual es proposa l’adopció del següent:

ACORD: 

PRIMER.- Confirmar els dies 12 de gener i el 8 de desembre de 2025, com a dies de festa local en els que 
s’autoritza l’obertura comercial per a 2025. 

SEGON.- Establir que els dies definitius dies festius d’obertura comercial autoritzada, restaran els següents: 

Any 2025
-5 de gener.
-1 i 30 de novembre.
-6, 7, 14, 21 i 28 de desembre.

TERCER.- Comunicar aquestes substitucions a la Direcció General de Comerç i a l’ACSA.

Oberta deliberació, es manifesta conformitat per tots els grups municipals.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el nombre legal del Ple, 
s'aprova per unanimitat.
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4.-  Expedient  1742/2024.  APROVACIÓ  DEL  PRESSUPOST,  BASES  D'EXECUCIÓ,  PLANTILLA 
ORGÀNICA I RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL PER A 2025.

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 25/11/2024 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Primer.  S’ha confeccionat  el  Pressupost general  d'aquest  Ajuntament  corresponent  a  l'exercici  econòmic 
2025,  les  corresponents  Bases  d’Execució,  Plantilla  orgànica  i  Relació  de  Llocs  de  Treball,   amb  la 
documentació que disposen els articles 168 i 169 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i l'article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
pel qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988.

Segon. Vist l’informe de secretaria del dia 18 de novembre de 2024 sobre la normativa aplicable, el contingut 
i el procediment a seguir. 

Tercer. La Intervenció en data 27 de novembre de març de 2025 emet informe sobre el que preveu l’article 
168.4  del  TRLLRHL,  i  el  4  de  març de  2024,  es lliura  informe d'avaluació  del  compliment  de l'objectiu 
d'estabilitat pressupostària.

Quart.  Vista  la  Memòria  explicativa  del  pressupost  per  a  2025  lliurat  per  l’Alcaldia.  Considerant  que  el 
pressupost ens permet conèixer quins recursos corrents esperem disposar per atendre les previsions de 
despeses corrents derivades dels serveis preexistents, generalment acceptats per tots els grups municipals. 
Així com els ingressos de capital i financers previstos per atendre les inversions previstes, la gran majoria 
aprovades  durant  l’exercici  i  incloses  en  programes  de  subvencions  de  la  Diputació,  la  Generalitat  o 
l’Administració de l’Estat.  Per tant es considera necessari, pels interessos generals de la corporació, que els 
pressupostos es puguin aprovar per donar compliment de les funcions pròpies municipals i  per acreditar 
l’existència de disponibilitat pressupostària per accedir a les diverses subvencions, sense perjudici de la seva 
modificació tant per qüestions d’execució o com pels criteris dels programes o propostes del govern o les 
derivades de propostes dels grups polítics municipals.

Cinquè.  Un cop entregada la  proposta  als  diferents  grups polítics  que conformen la  corporació  i vist  el 
dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda adoptat en sessió del dia 29 de novembre de 2024.

Sisè. La Legislació aplicable a l'assumpte és la següent:

 — Els articles 169, 170, 172 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel  
Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

— Els articles 34 a 38 del Capítol I, del Títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals, en matèria de pressupostos, desenvolupat pel Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.

— L'article 3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.

— L'article 16.2 del Reglament de Desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d'Estabilitat 
Pressupostària,  en la  seva  Aplicació  a  les  Entitats  Locals  aprovat  pel  Reial  decret  1463/2007,  de  2 de 
novembre 

— El Reglament (UE) Núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, relatiu al  
Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10).

— L'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

— L'Ordre EHA/3565/2008,  de 3 de desembre,  per  la qual  s'aprova l'estructura de pressupostos de les 
entitats locals.

— L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 
d'informació previstes en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril,  d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera.
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— L'article 28.j) de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon 
govern.

— L'article 4.1.b).2n.  del  Reial  decret  128/2018,  de 16 de març,  pel  qual  es regula el  règim jurídic  dels 
funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

Per tot l’exposat, es proposa l’adopció del següent 

ACORD:

Primer.- Aprovar inicialment el pressupost general de l'Ajuntament de Alcarràs, per a l'exercici econòmic 
2025 amb el següent resum per capítols:

PRESSUPOST D'INGRESSOS
Pressupost 

Ingressos 2025
Valor 
relatiu

Variació 
2025-2024

CAP. RESUM PER CAPÍTOLS Import % %

A) OPERACIONS NO FINANCERES      

A.1 INGRESSOS PER OPERACIONS CORRENTS      

1 Impostos directes 3.997.100,00 € 35,41% -1,54%

2 Impostos indirectes 135.000,00 € 1,20% -3,57%

3 Taxes, preus públics i altres ingressos 2.072.697,30 € 18,36% 11,88%

4 Transferències corrents 3.794.498,80 € 33,62% 10,14%

5 Ingressos patrimonials 186.200,00 € 1,65% 153,40%

  SUMA OPERACIONS CORRENTS 10.185.496,10 € 90,24% 6,42%

A.2 INGRESSOS PER OPERACIONS DE CAPITAL      

6 Alienació 0,00 € 0,00% -100,00%

7 d'inversions reals 621.030,30 € 5,50% 55,01%

  SUMA OPERACIONS DE CAPITAL 621.030,30 € 5,50% 49,78%

  TOTAL OPERACIONS NO FINANCERES 10.801.526,40 € 95,84% 8,17%

B) INGRESSOS PER OPERACIONS FINANCERES      

8 Actius financers 1.000,00 € 0,01% 0,00%

9 Passius financers 479.293,28 € 4,25% -41,79%

  TOTAL OPERACIONS FINANCERES 480.293,28 € 4,26% -41,74%

TOTAL PRESSUPOST D'INGRESSOS 11.286.819,68 € 100,00% 4,41%

PRESSUPOST DE DESPESES
Pressupost 

Despeses 2025
Valor 
relatiu

Variació 
2025-2024

CAP. RESUM PER CAPÍTOLS Import % %

A) DESPESES OPERACIONS NO FINANCERES      

A.1 DESPESA PER OPERACIONS CORRENTS      

1 Despeses del Personal 4.375.097,19 € 38,76% 5,81%

2 Despeses corrents en béns i serveis 4.764.670,00 € 42,21% 7,00%

3 Despeses financeres 152.620,00 € 1,35% -8,94%

4 Transferències corrents 187.912,00 € 1,66% 3,20%

5 Fons de contingència 25.020,00 € 0,22% -13,72%

  SUMA DESPESA PER OPERACIONS CORRENTS 9.505.319,19 € 84,22% 6,01%

A.2 DESPESES PER OPERACIONS DE CAPITAL      

6 Inversions reals 1.227.970,49 € 10,88% -5,22%

7 Transferències de capital 10,00 € 0,00% -99,94%

  SUMA DESPESA PER OPERACIONS DE CAPITAL 1.227.980,49 € 10,88% -6,44%
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  TOTAL OPERACIONS NO FINANCERES 10.733.299,68 € 95,10% 4,42%

B) DESPESESA PER OPERACIONS FINANCERES      

8 Actius financers 1.010,00 € 0,01% 0,00%

9 Passius financers 552.510,00 € 4,90% 4,28%

  TOTAL OPERACIONS FINANCERES 553.520,00 € 4,90% 4,27%

TOTAL PRESSUPOST DE DESPESES 11.286.819,68 100,00% 4,41%

Segon.- Aprovar les Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2025, que comprenen les adaptacions 
de  les  disposicions  generals  en  matèria  pressupostària  a  l’organització  i  circumstàncies  d’aquesta 
administració  municipal,  redactades  conformement  al  que  preveu  l’article  165  del  Text  Refós  de  la  Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. Prorrogant-se del Pla estratègic de Subvencions vigent.

Tercer.- Aprovar la plantilla de personal funcionari i laboral de l’Ajuntament per l’any 2025, d’acord amb els 
documents que figuren a l’expedient del pressupost.

Quart.-  Aprovar les retribucions del personal per a l’exercici de 2025 que es fixen en el quadre retributiu que 
consta a l’expedient del Pressupost General per a 2025, amb efectes de l’1 de gener del 2025.

Cinquè.-  Consta el límit màxim de despesa no financera, dins de l’objectiu d’estabilitat pressupostaria i la 
regla de despesa, ja que està vigent la suspensió de les regles fiscals abans esmentades.

Sisè.- Exposar al públic el pressupost general per al 2025, les bases d'execució i la plantilla de personal 
aprovats, durant un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida i 
en el taulell d'anuncis de l'Ajuntament, a l'efecte de la presentació de reclamacions pels interessats.

Durant l’esmentat termini l’expedient complert estarà a disposició pública pel seu examen, si durant aquest 
termini no es presenta cap reclamació, el pressupost es considerarà aprovat definitivament sense necessitat 
de nou acord exprés

Setè.- Publicar el pressupost, un cop aprovat definitivament, en el Butlletí Oficial de la província de Lleida 
resumit per capítols i remetre còpia de l’expedient a la Generalitat de Catalunya i al Ministeri d’Economia i  
Hisenda.

Seguidament l’Alcalde Sr. Gerard Companys Pujol informa que els responsables de les diferents àrees de 
govern exposaran les línies pressupostàries que es proposen aprovar exposant el següent:

1.- l’Alcalde Sr. Gerard Serra fa una exposició general, manifestant:

“Com cada any, aquest pressupost és una eina fonamental per planificar la nostra activitat municipal, i alhora, 
reflecteix  els  compromisos  i  els  valors  de  l’equip  de  govern.  Aquest  pressupost  no  només  defineix  les 
despeses i els ingressos previstos per al pròxim any, sinó que també és una clara manifestació de la nostra 
aposta per una gestió responsable i eficient.

L’any 2025, com ja hem fet en exercicis anteriors, seguim apostant per l'austeritat i el control de la despesa 
pública. Ens centrem en buscar l'eficiència i l'eficàcia en la nostra gestió municipal, per garantir que cada euro 
es gasti de manera responsable i transparent. A més, mantenim el compromís de complir amb les regles 
fiscals establertes, amb la estabilitat pressupostària i la sostenibilitat financera del municipi.

El nostre objectiu és clar: que l'Ajuntament d'Alcarràs sigui una administració ben gestionada, solvent, i que 
poc a  poc  redueixi  el  seu  endeutament  sense afectar  cap  servei.  Això ens  permetrà  mantenir  l'equilibri 
pressupostari i, alhora, garantir la qualitat dels serveis que oferim als nostres veïns i veïnes.

Aquest pressupost de 2025, que ascendeix a un total de 11.286.819,68 euros, representa un increment del 
4,41% respecte a l'any anterior. Tot i que els costos operatius han augmentat, especialment per la inflació, 
l'augment  de  les taxes d'interès i  altres factors  externs,  l'equip de  govern ha decidit  no incrementar  els 
impostos directes. Això és una mostra de la nostra aposta per mantenir la pressió fiscal a nivells raonables, 
tot  i  que  els  veïns  hem  de  fer  front  a  una  despesa  corrent  més  alta  en  sectors  com  la  recollida 
d'escombraries, el subministrament d'aigua i altres serveis bàsics que molts no depenen de l’ajuntament. 
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Una part important d'aquest pressupost és el manteniment dels serveis que ja oferim. Des dels serveis bàsics 
i obligatoris fins als serveis més específics i no obligatoris que oferim per millorar la qualitat de vida al nostre  
poble. Així, seguirem donant suport a les entitats sense ànim de lucre de caràcter social, cultural, educatiu,  
esportiu i econòmic, que són una peça fonamental per la convivència i el benestar de tots els veïns i veïnes.

També seguim invertint en la millora de la infraestructura del nostre municipi, com és el cas del manteniment 
de camins amb un import  dels 410.000€ i  altres obres que, com sabem, són essencials per mantenir  la 
qualitat de vida i la seguretat al nostre poble. Un aspecte destacat per a l'any 2025 és que comencem el 
projecte definitiu del nou pavelló poliesportiu, una inversió que serà molt important pel nostre municipi. També 
una inversió destacable es la renovació de les finestres de l’escola Comtes de Torregrossa, que ascendeix a 
294.387,00€ i la renovació de la plaça Església, plaça Quelet i Doctor Castells per un import de 374.732€.

Un  altre  aspecte  que  cal  destacar  és  la  previsió  d’ingressos  per  la  implantació  de  les  plantes  solars 
fotovoltaiques. Tot i que aquests ingressos no es podran utilitzar fins que es liquidin els projectes, esperem 
que aportin un finançament important per a les nostres despeses corrents i per a la realització d’inversions de 
futur. Això serà una font d’ingressos més sostenible i estable, que complementarà altres fonts de finançament 
com les subvencions que aconseguim a través de la Diputació o la Generalitat.

Finalment, vull subratllar que, malgrat les dificultats econòmiques que s’han produït a causa de l’increment de 
la despesa i de les condicions econòmiques globals, l’equip de govern ha treballat de manera diligent per  
mantenir un pressupost equilibrat, prudent i responsable. La nostra prioritat és garantir que l’Ajuntament pugui 
seguir oferint els serveis i les infraestructures que el poble necessita, sense posar en risc la salut financera de 
la nostra administració.

Per  tot  això,  aquest  pressupost  per  al  2025  reflecteix  el  nostre  compromís  amb  Alcarràs:  una  gestió 
responsable,  equilibrada,  i  pensada per  al  benestar  de tots  els nostres ciutadans.  Seguim treballant  per 
garantir un futur millor per al nostre poble, mantenint els nostres valors d’austeritat, transparència i eficiència.

Igualment vol agrair a la regidora d’hisenda i a tots els tècnics i funcionaris que han ajudat a la confecció del 
pressupost i tenir-ho preparat abans de final d’any.”

2.- La regidora delegada d’Hisenda i Esports Sra. Ester Ibars manifesta:

Voldria destacar que aprovem el pressupost de l’any 2025 al desembre desprès de molts anys. 

Agrair a totes les parts implicades que des de fa 3 mesos treballem per aconseguir l’objectiu d’aprovar-lo a 
finals d’any. Des de intervenció-tresoreria-secretaria i RRHH i a tots els regidors, que de manera prudent i 
responsable i sense posar en risc la situació financera del nostre poble, i mantenint i actualitzant serveis a 
preus actuals intentem ajustar tot el possible per a poder treballar en totes les àrees, i poder fer inversions 
prudents i reals. 

Referent a les inversions que ja ha detallat les més destacables l’Alcalde, comentar que aquest any la part de 
Fons propis es de 123.234,86 €, l’any passat era de 70.000 això demostra la prudència en la despesa. Es 
reben de subvencions per a fer inversions la quantitat de 625.442,35€ i hem de fer un préstec de 479.293€, 
inferior a la part d’amortització anual del deute. 

Pel que fa al deute es passa d’una rati del 42% al 32% passant de 3.803.444€ al 2024 a 3.251.276€ a finals 
del 2025, cal afegir que s’ha amortitzat anticipadament al 2024 la quantitat de 283.000€.

Destacar l’increment del  capítol  de personal  que inclou la pujada de l’IPC del  2.5%(això sol  es prop de 
90.000€ i la dotació de places per a millorar els serveis com: 

 4 policies locals 6 mesos que substitueixen els que estan fent el curs a l’escola de policia

 1 arquitecte tècnic per reforçar els servis tècnics de l’ajuntament, ja que som un poble molt actiu en 
projectes d’obres i no es pot donar el millor servei en el millor temps possible.

 Vacants a brigada general, i obres,  a neteja i administració per millorar estructura sempre per poder 
millorar els serveis prestats. 

Pel que fa al capítol de despeses generals, destacar serveis actualitzats com: 
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 Socorristes

 Neteja viari

 Escola de música

 Assegurança mèdica treballadors entre altres

 Actualitzar serveis a la demanda o millora de les activitats, com per exemple en esports i piscines. 
Cada cop hi ha més activitat i afluència de gent que requereix de serveis de consergeria, neteja i 
subministraments.  increment  d’activitats  dirigides  tant  d’hivern  com  estiu  fent  que  la  despesa 
incrementi. 

I com a inversió a destacar a esports, es el tant demanat pavelló esportiu nou, on aquest 2025 es farà el  
projecte i la seva licitació, amb una quantitat de 160.000 aquest any i tenim del 2024, 23.000€ que podem 
afegir, per tant import de 183.000€

I com sempre ajudant a totes les entitats en les serves activitats amb les subvencions esportives amb un 
import de 110.000€

3.- La regidora delegada de Joventut i drets socials Sra. Silvia Dolcet manifesta:

 “Bona nit a tots i a totes. A continuació us explicaré el pressupost destinat a la regidoria de joventut i drets  
socials i quines línies de treball, projectes i actuacions volem continuar duent a terme aquest 2025. És un  
pressupost realista, i reflecteix el nostre compromís amb el desenvolupament del municipi i amb el benestar 
de tots els alcarrassins i alcarrassines.  

a) Regidoria de Joventut  

Durant aquest any, des de la regidoria de joventut hem centrat tots els nostres esforços en oferir als i les 
joves oportunitats de créixer, formar-se i participar activament en la vida comunitària. 

Aquest pressupost per al proper any reflecteix aquesta trajectòria de compromís i continuïtat amb els i les 
joves i les seves necessitats.  

Un dels principals projectes que hem impulsat enguany, és la creació d’un projecte de dinamització juvenil, Lo 
Dinàmic. Un espai de trobada i programació estable d’activitats, on es pot atendre les necessitats i inquietuds 
dels nostres joves, oferint-los un lloc segur, inclusiu i de referència. Aquest 2025, continuarem apostant en 
aquest espai.  

A banda:  

-Seguirem acompanyant a les tres quintes protagonistes d’aquest any , per poder gaudir de les diferents 
festes que organitzen per tot el poble.  

-Continuarem ampliant i oferint, opcions formatives per a joves.  Aquest any hem ofert cursos formatius que 
han tingut molta participació i hem treballat de la mà amb la Cambra de Comerç i el Consell Comarcal, per  
poder realitzar unes jornades enfocades a apropar els joves al món laboral.  

-S’ha engegat  el  primer  cap local  per  a  joves  al  nostre municipi  i  seguirem apostant-hi,  ja  que  és  una 
experiència única d’aprenentatge i convivència, i reforça el sentiment de comunitat.  

-Seguirem oferint activitats d’oci i lleure per a joves.  

-Continuarem entrant als dos instituts d’Alcarràs, per promoure accions que apropin aquesta regidoria amb 
els i les joves, destacant la importància de la proximitat.  

-Potenciar i donar valor al Punt d’Informació Juvenil i a les entitats juvenils del nostre municipi.  

-I seguirem treballant en el projecte de masoveria urbana, perquè durant el 2025 sigui una realitat.  
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b) Drets Socials 

Pel que fa la regidoria de drets socials, cal dir que engloba àmbits fonamentals com la gent gran, la població  
migrada i la salut i per tant, el nostre pressupost reflecteix la prioritat de posar a les persones al centre.  

En aquest últim trimestre d’any, s’ha iniciat un projecte que ha començat amb gran èxit i que ha demostrat ser 
fonamental per afavorir l’envelliment actiu de la nostra gent gran, la Llar Activa. Aquest projecte ha estat  
dissenyat per dinamitzar la Llar de Jubilats, una demanda que feia molt de temps que rondava. La seva 
continuïtat en el pressupost de l’any vinent, és una clara aposta per continuar convertint aquest projecte, en 
un espai viu, accessible i ple d’oportunitats.  

A banda d’això:  

-Seguirem garantint espais adequats per les activitats i el temps de lleure de la nostra gent gran. Un exemple, 
és la nova instal·lació de les maquines d’aires condicionats de la Llar de Jubilats. En aquest proper any, es 
preveu fer la millora de l’espai d’atenció a la ciutadania de Ca l’Hereu, afegint dos despatxos més.  

-Continuarem oferint activitats de salut gratuïtes per a tota la ciutadania i treballar conjuntament amb l’equip 
de professionals de Salut Comunitària de l’EAP d’Alcarràs.  

-Seguirem donant suport i oferint els Balls de la Gent Gran, que tenim quasi tots els diumenges.  

-Continuarem cedint els espais que gestiona el Consell Comarcal del Segrià, Temps per Cures i el SIS.  

-Hem iniciat  sinèrgies  amb  entitats  que  ofereixen  suport  al  Dol  Perinatal,  Gestacional  i  Neonatal,  amb 
l’objectiu de que aquest 2025 hi hagi un espai en un dels nostres cementiris.  

-Apostarem un any més, amb el Programa Nereu, el qual ofereix diferents accions socioeducatives en els 
diferents centres escolars.  

-Continuarem  coordinant-nos,  amb  l’equip  d’ES  i  TS  de  Ca  l’Hereu,  del  CAP i  la  Policia  Local  en  les 
comissions de serveis socials.   

-I com no, apostant pels cursos d’alfabetització i de català.  

Dit tot això,  sol  queda recalcar que aquest pressupost està pensat en impulsar iniciatives concretes que 
arribin a tots els col·lectius, des de la gent gran fins a la població més jove.  

4.- El regidor delegat d’Agricultura i Camins Sr. Moreno Calderó, manifesta:

Des de la seva regidoria es continuaran mantenint els objectius exposats al Patronat municipal d’Ajut al Jove 
Agricultora respecte a la millora de camins, es preveu destinar una despesa de 470.000 €. Destinats a fer una 
regeneració de 17 kms. I un soteig de fins a 64 kms. aproximadament.

Igualment mantenim l’objectiu de millorar la seguretat de la zona rústica, per a la qual cosa instal·larem de 2 a 
3 càmeres més al terme per controlar els vehicles que hi volten pels camps.

I com és habitual continuant el foment de l’agricultura i la ramaderia, mantenint les previsions de despeses i  
logística per realitzar el  Vedellatast, les jornades del porcí i  del vaquí, i  la promoció que es realitza amb 
l’Alcarràs Florit.

5.- La regidora delegada de cultura i festes, educació i igualtat Sra. Marta Morreres, exposa:

“Bona nit, un any més amb aquest pressupost volem seguir fomentant la participació dels veïns i veïnes i  
generar impacte transformador en l’entorn. En les àrees de cultura i festes, educació i igualtat, de les quals us 
en faré cinc cèntims, totes elles tenen una línia continuista respecte l’any anterior.

a) Cultura i Festes

Invertir en cultura és invertir en progrés, en desenvolupament i en sentiment de pertinença. Volem una cultura 
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i unes festes inclusives i accessibles a totes les persones que formen el nostre poble. Les polítiques culturals, 
per força, han de ser dinàmiques i canviants per adaptar-se constantment a la societat viva que som.

Continuarem donant suport a les entitats culturals en tot allò que organitzin, ja que aquestes són un gran el  
motor alcarrassí. Aniversari de 30 anys del grup de teatre, un nou festival de música electrònica, donar suport  
en l’impuls de la colla de diables i grallers d’Alcarràs, entre altres.

Seguirem programant, treballant i fent arribar propostes culturals i festives per a tots els públic amb la qualitat 
que mereixem com a poble referent que som a la província en programació estable i festes majors. Queda 
demostrat amb l’èxit d’assistència en el Programa’t cultura. Seguirem promovent les festes tradicionals.

Novetat: Tirarem endavant un projecte per promocionar el personatge/figura de la Puput, donant-li un toc de 
màgia que ja descobrireu durant la setmana cultural.

b) Igualtat.

 L’Alcarràs al què aspirem ha d’estar format per una societat de dones i homes lliures i iguals. Un poble que 
vetlli per la igualtat d’oportunitats i es treballi per disminuir qualsevol discriminació per raó de gènere. I així ho 
hem estat fent aquest 2024.

Novetat: S’acabarà d’elaborar el pla d’igualtat municipal (intern per al personal de l’ajuntament) en el qual es 
contemplaran formacions per diferents àrees. Amb aquest podrem optar a noves subvencions.

Seguir donant suport a les associacions com a les Mestresses de Casa i Alkelarre, l’Assemblea Feminista.

c) Educació

L’educació és cabdal per a enfortir el nostre poble. És per això que donarem continuïtat a tot el que ja està  
funcionant, millorant allò que en cada moment pugui ser necessari. Creiem important enfortir la comunitat 
educativa per ser un poble educatiu a temps complet.

A destacar:

-Seguirem donant suport a les AMPEs i AFAs d’Alcarràs per a que elles mateixes gestionin un pressupost per 
millorar allò que considerin. Igualant el cost d’infant/jove a tots els centres educatius, és a dir subvencionant  
18€ per alumne a totes les AMPAs.

-Oferirem Master Class especialitzades a l’Aula de dibuix.

-Engegarem el plenari dels infants per treballar-hi diferents temes d'interès per als nens i nenes del nostre 
poble.

-Ficarem en marxa una nova APP a l’Escola Bressol Municipal d’Alcarràs per poder tenir una comunicació 
més efectiva amb les famílies.

-Donarem l’impuls necessari per a que es conegui la nova Oficina Municipal d’Escolarització.

-I com sempre, seguirem fent manteniment a les escoles.”

6.- El Tinent d’Alcalde i regidor delegat de governació, medi ambient, sostenibilitat i gestió energètica, 
Sr. Jordi Castany, vol exposar alguns aspectes de la seva competència i altres aspectes vinculats:

Primer vol agrair tècnics fer possible aprovar pressupost abans acabar any, respecte als assumptes de la 
seva competència:

a) Seguretat

Seguim invertint en seguretat. I treballant per a la professionalització de tots els agents. Amb un objectiu molt 
clar, Servir a tota la ciutadania de la millor manera possible.

S’han de cobrir 2 places d’agent de policia local que han quedat vacants. Una amb mobilitat horitzontal i l’altra 
de Torn lliure.
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Un cop fetes aquestes places, fer la promoció interna a Caporal. Ja que a dia d’avui només disposem d’un 
comandament al cos de policia local. I un cos jeràrquic com el policial, necessita una estructura on el tram de 
control sigui l’adequat.

Una eina que ajuda molt a millorar la seguretat, són les càmeres de vigilància (8.000€). Abans d’acabar l’any 
s’han de ficar 3. I per aquest any 2025 també està previst seguir en la seva progressiva instal·lació. 

Tenen 2 objectius molt clars, Un objectiu és que actuïn de manera dissuassòria.  I  l’altre, que quan sigui 
necessari obtenir alguna matrícula en concret, per algun requeriment de Mossos o de qualsevol altre cos 
policial, es pugui facilitar la dada.

També indica les càmeres exterior piscines (2.000). Obj: evitar el vandalisme i incivisme.

I la millora en camins (210.000 + 200.000), que molt bé ha comentat el Robert, també ajuden a sentir-nos 
més segurs. 

b) Medi ambient

Control de plagues i coloms (12.000). Fer actuació per a disminuir la colònia de coloms. També s’està en 
contacte amb el departament de Media ambient  i coordinats amb els agents rurals per a treure, abans de la  
primavera que es quan refan els nius, de poder treure els nius de les cigonyes. La previsió és que es treguin  
passat Nadal.

Proposta agent rurals: Posar-los o facilitar-los plataformes o espais per a que els puguin fer al riu.

c) Sostenibilitat energètica.

En quant les Plaques solars, en tenim al Casino, escola Comtes de Torregrossa, al Saladar, i ara les estem 
acabant de ficar a l’Escola Bressol. La gran notícia, és que estem parlant amb Serosense per a que ens 
instal·li plaques solars a totes les teulades dels edificis municipals, sense que l’ajuntament hagi de ficar els  
diners per a fer les inversions. Pensem, que si ho podem encaixar, serà una gran obra portada a terme al 
nostre poble.

d) Esport

Vol comentar que aquest any es compensarà a pressupost el cost de la redacció del Projecte nou pavelló. 
També l’espai per a practicar esport a l’aire lliure i de manera integral, un nou parc de cal·listènia. (7.000), així 
co les noves Pistes de tennis.

A l’espera de poder habilitar un espai per a que els joves puguin practicar esport de pilota. L’espai pensat és, 
un cop les pistes de tennis estiguin fetes al costat de les piscines, aprofitar les actuals pistes com a dos 
camps de futbol sala. Mentre no comencin les obres del nou pavelló.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal de la CUP Sr. Genís Sisó manifesta: 

Considera que el pressupost és una eina important per l’equip de govern que projecta la seva activitat, celebra 
que s’aprovi abans de que s’iniciï l’any 2025, això es positiu la seva bona planificació, més quan ja comença a ser 
un pressupost gran d’onze milions d’euros, per la qual ho celebren i els feliciten.

Agraeix les explicacions donades en les exposicions que s’han fet des de cada regidoria, de cara als veïns que 
donat de contingut a les previsions del pressupost més enllà que les que poden donar els nombres, pensen que  
es correcte aquest exercici de transparència.

Més enllà de matisos, en general està d’acord amb les propostes exposades, lligant la reducció i control del deute 
però seguint oferint serveis a la població, per això mentre es mantingui aquesta aposta clara estaran d’acord i  
votaran a favor.

L’Alcalde agraeix el vot a favor, comenta que confeccionar el pressupost es complex i precisa moltes hores per 
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cercar els equilibris entre les regidories. 

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA-PSC Sr. Manel Ezquerra manifesta:

Nosaltres  amb  els  5  minuts  volen  exposar  que en  algunes  de  les  coses  exposades  estarien  d’acord  per  
recurrents, però quan es parla d’austeritat i transparència creu que es degut a causes externes, per això hauria de 
donar algunes pinzellades.  Al darrer ple es van tornar a pujar els tributs, les taxes i preus públics, però es que  
l’any passat ja s’havien pujat impostos, especialment de l’IAE que ara estan pagant i que en alguns casos hi ha 
empreses a les que quasi les han duplicat el preu que paguen els empresaris, creu que ja no podrem pujar en 
alguns casos perquè estem al tope legal, sol cal veure com els impostos s’incrementen un 11%.

Preocupant també és l’increment de les despeses de personal que es menja el 39% del pressupost més de 
quatre milions, i les despeses de bens corrents i serveis, el calaix que hi cap tot, que cada any va pujant, un any 
més puja un 7%, entre el cap. 1 i 2 ja fem quasi els 10 milions. Estem davant una situació global del pressupost 
on l’equilibri pressupostari esta contra les cordes, els ingressos quasi són inferiors a les despeses pràcticament.  
La proba està en que per tal de pagar les inversions un any més s’ha de fer un crèdit de 479 mil euros. Inversions 
que tampoc s’han executat aquest any,  no som eficients, perquè això ens passa cada any que incorporem 
despesa d’un any a l’altre, l’espai Biolab encara no executat per exemple.

Torna al capítol de personal, incrementem el 5% el cost, quan la llei de pressupostos estarà al voltant del 2%, 
incrementem arquitecte, 2 places més de policia i  la promoció del caporal cosa que no se l’havia informat. 
Insisteix en controlar la despeses, es molt greu que quasi superin els ingressos, sort de la iniciativa que es va tenir 
d’atraure activitat econòmica com els parcs solars que serà la nostra salvació, sinó hauríem de fer l’enèsima 
pujada d’impostos, l’equilibri precisa austeritat que no s’ha fet. Si no tenim més temps deixarem temes de banda, 
com lel  tema  d’associacions  que sempre  estarem al  costat  del  teixit  esportiu  i  associatiu,  però  els  temes 
espinosos es queden aparcats.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon respecte a la pujada de l’IAE esmentada que ha parlat amb els dos 
empresaris afectats i se’ls ha explicat que tenien malament la situació fiscal de l’empresa i que s’havia de donar 
una valoració igualitària per a tots, en algun cas sembla que tenia duplicat la mateixa activitat.  Li recorda que 
quan estava de sots-president del Consell Comarcal sabia que la pujada dels costos del servei porta a porta 
s’havia de finançar amb l’increment de les taxes, no es per culpa del personal. Si s’incrementa el cost del personal 
és per que en tenim 4 policies interins cobrint als 4 que es troben a l’acadèmia de policia, el nou caporal es 
perquè em de cobrir l’estructura policial. També ja fa anys que estem dient que cal un arquitecte tècnic més per  
millorar el servei. Es cert que en alguns casos com el BioLab em de ser més eficients, però es que ens van trobar 
amb un projecte que no contemplava 4 parets, i s’ha fet el que està subvencionant i l’assumim que s’han de fer  
d’altra manera, es voluntat que l’execució de projectes es contracti administrativament, cal ser realista i eficients, 
no s’han de fer excessos i increments fora de lloc.

El Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Castany apunta que dos de les places vacants ja estaven creades ja que és personal 
que ha marxat, no es creació de noves places.

La regidora delegada d’Hisenda puntualitza que la pujada de taxes i preus públics es per intentar cobrir al 100% 
els costos del serveis, que no sempre passa, però per això es paguen les taxes per donar serveis.

El Sr. Manel Ezquerra replica que ja l’any passat es van pujar impostos, també l’ICIO que es va passar del 2 al  
3%, un 50%, més costos per agents de policia, falta control, recorda que quan va d’entrar d’alcalde es va trobar  
quasi dos milions en factures i cinc-cents mil euros en pòlisses de crèdit i sol amb contenció es va reduir, no 
pagant les places de residencia als que van a l’escola de policia de Catalunya, menys quan cobrem, això no 
passa en cap poble i a més els paguem i després poden canviar de municipi. Si hagués tingut poder el BioLab no 
s’hauria tingut que fer, es un projecte per lluir-se tècnicament quan solament havien de mantenir els edificis  
escolars, avui no l’haurien fet. Sol vol recordar que la gestió que va desenvolupar com alcalde amb la finalització 
del retràs de les obres del cementiri. En quan al servei porta a porta creu que es podria prescindre del Consell  
Comarcal, l’estudi de costos de la taxa es un però les despeses indirectes no s’han considerat, a més considera 
mal ponderades les taxes, que pagui un taller a més del que paga particularment 336 € per la recollida de residus 
i els habitatges paguin sol 126 € es desproporcional, caldria estudiar més el desequilibri cal millorar l’estudi de 
costos.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys manifesta que som austers, per exemple els policies que estan a l’escola estaven 
treballant a l’ajuntament i al nostre personal sempre se les ha pagat les dietes quan s’han de formar fora, a la 
resta no. Lo de les taxes d’escombraries es entrar en un bucle, els tallers paguen per reciclar els residus que 
produeixen però els residus domèstics han de pagar com a tothom.
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El Sr. Joaquin Dolcet del grup de SA-PSC manifesta que bàsicament voldria comentar un parell de coses, es  
defensa la gestió eficient, la reducció del deute i contenció de la despesa. Però des de l’any 2019 que es va  
aprovar la RLT proposada per ERC i la suspensió de la mateixa a l’any 2020, al 2023 va haver una sentencia a 
favor de l’Ajuntament, la RLT es va pagar amb efectes retroactius del 2018, suposava un sobre cost anual de 440 
mil euros, us imagineu el que hauríem tingut que pagar de despeses de personal en tots aquests anys si no 
s’hagués parat, més de 2,9 milions més, a part el deute, tindríem un volum de 6 milions per pagar. No entén com 
es parla de reducció del deute quan solament s’ha reduït 50 mil euros cada any, tenim un deute que se’ns està  
menjant. Sort tenim dels parcs solars, la gent deia que ens cremaran els diners, com va passar amb la despesa  
llançada al pantà de l’arròs, amb gestions d’aquest tipus no veu com es pot dir que s’ha fet una bona gestió.  
Tampoc he sentit parlar de canviar la canonada de fibrociment ni de canviar les canonades que fan mala olor per 
dins del poble. Dels onze milions pressupostats, un com amortitzat els cinquanta mil euros del deute, que ens 
queda per invertir?, zero, això es gestió eficient ?.

L’Alcalde  Sr.  Gerard Companys  reitera que no es  pot  crear  alarma tornant  a  parlar  de  les  canonades  de 
fibrociment perquè no es cert, a més les inversions de l’aigua estan previstes al pla director per la nova concessió.

Donada per finalitzada la deliberació.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova pels vots a favor dels regidors dels grups municipals de JxAlc, ERC i CUP, i els 4 vots d’abstenció 
dels regidors del grup municipal de SA-PSC. 

5.-  Expedient  3146/2024.  MOCIÓ DE SUPORT A LA DECLARACIÓ DE PRADA EN  DEFENSA DEL 
CATALÀ – ACM.

Atès el dictamen favorable de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de desembre de 
2024,que consta a l’esborrany de l’acta, següent.

L’Alcalde-President d’acord amb els següents

ANTECEDENTS:

Atenen  la  proposta  de  l’ACM,  de  conformitat  amb  allò  que  preveu  l'article  91,4  i  97,3  del  Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de28 de 
novembre, l’Alcalde proposa al Ple el coneixement i resolució de la següent moció:

MOCIÓ DE SUPORT A LA DECLARACIÓ DE PRADA EN DEFENSA DEL CATALÀ.

En els  últims anys les dades sobre el  català,  mostren un  retrocés en el  seu ús i  coneixement.  Davant 
aquestes dades preocupants, les administracions públiques i tota la societat, hem de fer tot allò possible per 
millorar l’ús i la presencia del català a la nostra societat. Tenim l’obligació de posar un èmfasi especial en 
millorar i impulsar la vitalitat de la llengua catalana i en evitar-ne el seu retrocés en l’ús social.

El català és una eina de cohesió social, d'identitat i cultura que hem de preservar, protegir i potenciar. És 
essencial que transmetem la nostra llengua a les generacions futures i que la fem visible en tots els àmbits, 
incloent-hi els nous canals digitals. La llengua catalana és patrimoni de tothom i cal que sigui un element 
integrador.

Tal com diu l’article 6 de l’Estatut, “el català és la llengua pròpia de Catalunya” i “Com a tal, el català és la  
llengua d'ús normal i  preferent de les administracions públiques i dels mitjans de comunicació públics de 
Catalunya, i és també la llengua normalment emprada com a vehicular i d'aprenentatge en l'ensenyament.”

Com diu la declaració de Prada “En els darrers anys,  diferents indicadors mostren que la situació de la 
llengua catalana és d’emergència lingüística.  Actualment,  amb només el  32 % de parlants habituals,  l’ús 
social del català s’ha reduït a tots els territoris del domini lingüístic. Per superar la minorització de la llengua, a 
part de la tasca que han de fer les diferents administracions (locals, nacionals, estatals i europees), de la qual 
no  es  poden  desentendre  de  cap  manera,  són  fonamentals  els  comportaments  quotidians  de  tothom -
persones  individuals  i  entitats  o  col·lectius-  per  tal  d’evitar  una  societat  fragmentada,  segregada  i  amb 
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desigualtat d’oportunitats.”

Per  tant,  els  ajuntaments  i  ens  locals,  tenim  l’obligació  de  fomentar  el  català  com a  llengua  de  forma 
preferent. Cal que des del mon local de Catalunya liderem i impulsem l’ús i la vitalitat del català en el dia a dia 
dels nostres municipis i especialment de tots els nostres ciutadans.

El català, ha estat i és una llengua perseguida i minoritzada. I ha sobreviscut, justament perquè ha estat i és 
una llengua utilitzada per la gent. La millor forma de defensar una llegua és fer-la servir. Però com hem dit, en 
els darrers anys diferents indicadors mostren que la situació de la llengua catalana és d’alerta lingüística, i 
que  es  troba  en  una  situació  de  vulnerabilitat.  Aquest  situació,  exigeix  accions  immediates  per  a  la 
preservació, defensa, promoció i, sobretot, ús normalitzat en tots els àmbits de la vida pública i privada.

Hem de  ser  conscients  que  la  globalització,  l’homogeneïtzació  de  la  comunicació  per  xarxes  socials...i 
especialment no tenir un estat propi que defensi la llengua del propi estat, incrementen les dificultats de l’ús 
social del català. Fet que posa de relleu que el paper de defensa i impuls de la llengua per part de les  
administracions, també les locals, és essencial pel present i futur del català.

La llengua catalana, és l’element més important de la nostra identitat cultural i nacional, per això cal defensar-
la, i defensar el català és defensar el nostre model de societat. Si perdem el català no només es perd una 
llengua, es perd una nació, una cultura, una forma de ser.

El passat dijous 22 d’agost es va signar a Prada de Conflent, en el marc de la Universitat Catalana d’Estiu, la 
“Declaració de Prada”, un document que representa un crit d’alerta necessari davant la preocupant situació 
del català. Aquesta declaració, signada per destacades personalitats del món cultural, acadèmic i polític dels 
Països Catalans, posa de relleu la necessitat urgent de prendre mesures efectives per revertir la tendència 
regressiva en l’ús de la nostra llengua.

En  aquest  sentit,  la  “Declaració  de  Prada”  proposa  un  seguit  d’accions  per  garantir  la  pervivència  i  el 
desenvolupament del català, entre les quals es troben la defensa dels drets lingüístics, la promoció del català 
en l’àmbit educatiu,  la protecció del català en l’àmbit digital,  i  la coordinació d’accions entre les diferents 
institucions i territoris dels Països Catalans.

L’ajuntament considera que aquestes accions i compromisos són necessaris per millorar l’ús ipreservar la 
llengua del nostre país És per tot això que es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD:

Primer.- Manifestar el suport explícit de l’Ajuntament d’Alcarràs a la “Declaració de Prada” , a les accions i 
compromisos que s’hi proposen per revertir la situació de vulnerabilitat que pateix la llengua catalana: parlar 
en català amb tothom, consumir i gaudir de cultura i entreteniment en llengua catalana, ser agents actius en 
la creació i transmissió de consciència lingüística, col·laborar amb entitats de defensa de la llengua, o enfortir 
les xarxes veïnals locals perquè incorporin el català coma llengua de comunicació, entre d’altres accions que 
es poden trobar a la pàgina webdeclaraciodeprada.cat.

Segon.- Instar el Govern de la Generalitat i al Parlament de Catalunya, i les altres institucions competents a 
aplicar  amb  fermesa  les  mesures  proposades  en  la  “Declaració  de  Prada”,  especialment  aquelles 
relacionades amb la defensa dels drets lingüístics dels ciutadans, la protecció del català en l’àmbit digital, la 
promoció del català en l’educació i l’ús habitual de la llengua.

Tercer.- Continuar  i  intensificar  l’ús  del  català  en tots  els  àmbits  d’actuació  municipal,  i  incrementant  la 
promoció del català al nostra municipi, de forma transversal, reforçant les polítiques de promoció lingüística 
en l’àmbit local i col·laborant amb entitats i institucions per fomentar la llengua catalana al nostre municipi.

Quart.- Donar  trasllat  d’aquests  acords  a  la  Generalitat  de  Catalunya,  al  Parlament  de  Catalunya,  als 
Ajuntaments de la comarca, a la Universitat Catalana d’Estiu, a la Plataforma per la llengua i a l’ACM i la 
FMC.
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Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal de la CUP Sr. Genís Sisó es manifesta plenament d’acord en la anàlisis 
i els acords de la moció, a les xarxes socials no existeix el català al no tenir referents, al sistema educatiu que  
coneix hi veu un retrocés, únicament al poble continua sent un idioma vehicular però en grans poblacions no es 
així.

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA-PSC Sr. Manel Ezquerra es manifesta d’acord amb la moció, 
però te una pregunta relacionada amb la llengua, ha vist una factura de classes de castellà pagada i pregunta 
perquè?.

La regidor d’hisenda Sra.  Ester respon que es un error de l’objecte,  ja  que es una factura d’examen dels  
processos d’estabilització de personal. El Sr. Ezquerra voldria la constatació per escrit. 

3.- El Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal d’ERC manifesta conformitat, recorda que estem 
oferint cursos de català, també a les escoles per les persones nouvingudes, també millorem l’atenció al ciutadà 
per fer-nos entendre en català amb aquestes persones.

Donada per finalitzada la deliberació.

Posada a votació la proposta, amb l’assistència d’11 dels 13 regidors que formen el seu nombre legal, el Ple 
aprova la proposta per unanimitat. 

6.- Expedient 3707/2024. MOCIÓ DE SUPORT I PROMOCIÓ A L’OLI CATALÀ PRESENTADA PEL GRUP 
DE JXCAT.

Atès el dictamen favorable de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 
2024, que consta a l’esborrany de l’acta, següent. 

L’Alcalde-President d’acord amb els següents 

ANTECEDENTS: 

Atenen la Moció presentada pel grup de JxAlc, de conformitat amb allò que preveu l'article 91,4 i 97,3 del 
Reglament  d’organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les  entitats  locals  aprovat  pel  Reial  decret 
2568/1986, de 28 de novembre,  l’Alcalde proposa al Ple el coneixement i resolució de la següent moció:

MOCIÓ DE SUPORT I PROMOCIÓ A L’OLI CATALÀ

Catalunya és un país amb una enorme riquesa de productes cultivats i elaborats al nostre territori. Un dels més  
rellevants i que implica un sector més potent a nivell econòmic i de promoció exterior és el de l’oli, amb una ventall 
molt ampli de característiques, sabors, aromes... propis de cada territori productor. És una de les indústries més 
rellevants del sector agroalimentari català.

Actualment existeixen a Catalunya cinc Denominacions d’Origen Protegides (DOP) d’oli d’oliva verge extra que 
s’estenen en 65 municipis: Terra Alta, Baix Ebre-Montsià, Empordà, Siurana i Les Garrigues. Segons un informe 
de finals de 2020, existien a Catalunya 347 empreses dedicades a la producció i comercialització de l’oli, que  
generen al voltant de 1.500 llocs de treball i suposen una facturació de més de 860 milions d’euros. De totes 
aquestes empreses, el 99% son petites i mitjanes i el 37% son cooperatives, i la superfície cultivada és de més de 
108.000 hectàrees que produeixen a l’entorn de 30.000 tones anuals d’oli d’oliva. Alhora, és un sector fortament 
exportador: la suma de les exportacions en el període 2015-19 arribava als 1985 milions d’euros, amb una mitjana 
anual de 397 milions.  És un sector,  a més a més, clarament  territorialitzat  a les demarcacions de Lleida i 
Tarragona, on s’hi situa vora el 95% de la producció.

Amb aquesta radiografia, és indiscutible que per tractar-se d’un producte d’alta qualitat, propi de Catalunya i amb 
un sector econòmic al darrera que genera riquesa a molts territoris i dona feina a moltes famílies, l’oli català és un 
producte a promocionar i protegir. 

Una promoció i una protecció que han de liderar les institucions catalanes i la Generalitat al capdavant. Lluny 
d’això, recentment hem vist com el President de la Generalitat, mentre simultàniament es realitzava la fira de l’oli 
de Maials, una de les més representatives del sector, assistia a una fira de promoció de l’oli de Jaén, un dels seus 
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principals competidors.

És essencial que les institucions públiques catalanes situïn al capdamunt de la seva llista de prioritats el suport i la 
promoció dels productes catalans per tot el que representen, com s’ha citat anteriorment.

És  per  tots  aquests  motius  que el  grup  municipal  de  Junts  per  Catalunya  -  CM proposem a l’ajuntament 
d’Alcarràs els següents

ACORDS

PRIMER.  Expressar el suport al sector de l’oli català i reconèixer-lo com un producte d’excel·lència.

SEGON.  Promoure, a través dels mitjans que siguin necessaris, el consum d’oli català entre la ciutadania.

TERCER.   Exigir a les institucions catalanes, amb la Generalitat de Catalunya al capdavant, una defensa 
sense pal·liatius de l’oli català i dels productes autòctons.

QUART.   Comunicar aquests acords al Departament d’Agricultura,  Ramaderia, Pesca i Alimentació,  a les 
quatre diputacions, a les entitats municipalistes i als ajuntaments que pertanyen a les cinc denominacions 
d’origen protegides d’oli d’oliva de Catalunya.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal de la CUP Sr. Genís Sisó manifesta estar d’acord amb la moció i 
s’adhereixen.

2.- El regidor portaveu del grup municipal del PSC Sr. Manel Ezquerra manifesta que l’oli català és el millor del 
món, més el que fem per aquí amb l’oliva arbequina, però portar aquest tema al debat polític perquè el President  
Illa va tenir un detall de cortesia en una fira d’oli amb l’oli andalús el troba fora de lloc. A Catalunya es produeix 35 
mil TM d’oli quan a Espanya se’n fa 140 Tm, no cal competir més que dins de la qualitat del producte i dels olis 
Premium, nosaltres consumim 60 TM no produïm ni el que consumim, per això considera que no pot ser objecte  
d’un debat municipal un tema que a més ja és obsolet. Per portar el tema a un debat ideològic ens abstindrem.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys li recorda que com canvien les coses de quan era Alcalde, al Parlament si que 
anava per defensar la pagesia. Creu que ha estat una pifiada del President, creu que no havia d’alabar l’oli de 
Jaén sinó el nostre. El Sr. Ezquerra replica que era una qüestió de cortesia però no pot ser un tema ideològic a  
debatre a l’ajuntament.

El Regidor Sr. Joaquim Docet del grup de SA-PSC recorda que tots els presidents poden fallar de tant en tant, 
recorda al President Aragonés alabant menjar pinya diàriament a Lleida. 

3.- El Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Jordi Castany es manifesta conforme amb 
la moció. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència d’11 dels 13 regidors que integren el  seu nombre legal, 
s'aprova pels 7 vots a favor dels regidors dels grups municipals de JxAlc, ERC i CUP, i els 4 vots d’abstenció 
dels regidors del grup municipal de SA-PSC.

7.- Expedient 3731/2024.   MOCIÓ PER IMPULSAR UN CAMÍ ESCOLAR SEGUR, VERD I ADAPTAT A LES   
NECESSITATS DE LA POBLACIÓ.

Atès el dictamen favorable de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 
2024, que consta a l’esborrany de l’acta, següent. 

L’Alcalde-President d’acord amb els següents 

ANTECEDENTS: 

Atenen la Moció presentada pel grup de la CUP, de conformitat amb allò que preveu l'article 91,4 i 97,3 del  
Reglament  d’organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les  entitats  locals  aprovat  pel  Reial  decret 
2568/1986, de 28 de novembre,  l’Alcalde proposa al Ple el coneixement i resolució de la següent moció:
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MOCIÓ PER IMPULSAR UN CAMÍ ESCOLAR SEGUR, VERD I ADAPTAT A LES NECESSITATS DE LA 
POBLACIÓ.

Exposició de motius:

La seguretat i el benestar dels nostres infants i joves és una prioritat que no podem ignorar. Actualment, les 
rutes per anar als centres educatius d’Alcarràs presenten diverses mancances que no els ho garanteixen. És 
imprescindible, doncs, adoptar mesures que ofereixin una mobilitat sostenible i inclusiva.

Primer de tot, cal destacar la importància de disposar d’un camí escolar que sigui segur, atractiu i agradable 
per transitar-lo, fets que manquen actualment. Tot i que comptem amb senyalística vertical que indica els 
passos de vianants i amb la presència d’agents de la policia local durant les hores de màxima afluència, no 
disposem d’un camí escolar òptim.

Amb l'augment de la utilització de bicicletes i patinets, necessitem més espai per a tots/es. Ara mateix, els 
infants i joves que van amb bicicleta o patinet han de compartir la vorera amb els vianants o amb els vehicles, 
i això pot provocar situacions perilloses.

A banda d’això, un dels problemes més evidents és la falta d’ombres, especialment a zones com l’escola Parc 
del Saladar i el nou Institut, que estan en àrees de nova construcció. Sense arbres o cobertes, els infants i 
joves no tenen on refugiar-se del sol, sobretot a l’estiu, quan les temperatures poden ser molt altes, fet que no 
és només incòmode, sinó que també pot ser un risc.

A més, considerem que manquen punts d’aigua als entorns escolars. Amb les temperatures que podem tenir 
a Alcarràs, és fonamental que els nens tinguin accés a fonts d’aigua per mantenir-se hidratats.

També hem de parlar de la inseguretat causada pels cotxes mal aparcats. Durant l'entrada i la sortida de 
l’escola, és com si les voreres desapareguessin perquè els vehicles estacionen malament, i això obliga als 
infants a caminar pel mig del carrer. La instal·lació de barreres de ciment com a acció preventiva, no arriba a  
evitar aquestes situacions.

En resum, l’entorn escolar d’Alcarràs necessita millores per garantir que els nostres infants puguin desplaçar-
se amb seguretat  i  comoditat.  Hem de treballar  junts  per  fer  d’aquest  un lloc  més segur,  amb ombres,  
senyalització adequada i punts d’aigua. La seguretat és una prioritat per a tot el poble. Per aquest motiu, 
proposem el següent:

Acords:

Primer. Que el plenari d’infants adopti com a tasca el disseny d’un camí escolar atractiu, segur, verd i adaptat 
a les necessitats de tots/es. En aquest procés, pot obrir la participació a joves, professorat i famílies de totes 
les escoles i instituts. Les sinergies que es poden desprendre dels neguits/preocupacions de totes les parts 
implicades poden aportar una visió unitària i certera, a més de ser una via per impulsar l'esperit de comunitat  
entre els diferents centres escolars.

Segon. Realitzar un estudi de mobilitat que identifiqui els punts més crítics del camí escolar actual i proposar 
solucions  per  millorar  la  seva  seguretat,  com  ara  la  regulació  de  l'aparcament,  la  creació  de  vies  per 
patinets/bicicletes, la millora de la senyalització i l'adequació de les voreres per garantir un recorregut clar i 
segur. A més de considerar la instal·lació de més punts per aparcar aquesta tipologia de vehicles.

Tercer. Instar a la instal·lació de mobiliari urbà que proporcioni ombra i punts d'aigua en el camí escolar. És 
cert que en la part final del carrer Fraga hi ha un intent de futur ombreig amb quatre arbres en creixement,  
però la resta del carrer queda desprotegida.

Quart. Reforçar les campanyes d'educació viària a les escoles per fomentar el respecte mutu i una cultura de 
mobilitat segura. Si s’instaura un camí escolar, serà beneficiós per tal de sensibilitzar sobre la prioritat dels 
vianants als passos de zebra, l’ús de patinets i el respecte als ciclistes, etc.

Cinquè. Generar una proposta compartida amb l’AMPA/AFA per treballar l’educació viària amb les famílies i 
des de les famílies.

Sisè. En l’entorn de l’escola Parc del Saladar i el nou institut, projectar zones verdes al on es fomenti la 
convivència social i el joc infantil. Cal tenir en compte que els centres escolars del poble estan ubicats a la  
perifèria,  un espai  que, avui  dia,  es troba poc freqüentat,  a causa de la falta d’instal·lacions nombrades 
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anteriorment.

Setè. Establir un calendari de treball per implementar les mesures acordades amb la participació activa de la 
comunitat, i fer un seguiment periòdic dels avenços i resultats obtinguts.

Setè. fer pedagogia a partir de les Ampes amb respecte la circulació.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal del PSC Sr. Manel Ezquerra manifesta que es imprescindible destinar  
més diners per millorar les voreres del nostre municipi i els canvis de senyalització per millorar la seguretat 
escolar. Creu que falta inversió, als Comtes de Torregrossa fa més de 4 anys que es va apuntalar la paret que sol 
hi té controls  però no es fa res. Al pressupost cal inversions destinada al que veritablement es essencial.

3.- El Tinent d’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Jordi Castany manifesta que esta a favor de 
la moció, la seguretat es fonamental en tot el poble, de fet la senyalització viària es va modificar al comprovar que 
els encreuaments d’alguns carrers que anaven a l’IES no passava el personal, sinó per d’altres. Respecte a la 
paret del CAP hi passa cada dia i considera que es va valorar tenir seguretat del que calia fer, em ficat uns  
testimonis per comprovar i vigilar la paret. Quan estiguem segurs de que cal fer el farem. Recorda que quan es 
discutia el pressupost i es parlava de reduir el deute, es per aquestes coses que és difícil establir un equilibri, es 
més difícil portar els temes a la pràctica que escriure’ls sobre el paper. Respecte a les fuites d’aigua, també estem 
d’acord, caldrà endevinar on es i solucionar-ho.

3.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de JXAlc Sr. Gerard Companys manifesta que cal prioritzar la 
seguretat dels joves que van a l’escola, estudiarem tots els punts i propostes de la moció per solucionar-ho.  
Recorda que la Direcció General de Trànsit ens ha atorgat una subvenció per peatonitzar els accessos a la plaça 
de l’Església, prioritzar als vianants també ajuda a la seguretat. 

Posada a votació la proposta, amb l’assistència d’ 11 dels 13 regidors que formen el seu nombre legal, el Ple 
aprova la proposta per unanimitat.

A) PART DE CONTROL

 

8.-  Expedient  JGL/2024 diversos.  COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I  ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN.

Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 25 de novembre de 2024.

L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats 
en virtut de les seves competències,  que consten a les actes de les Juntes de Govern comunicades als 
regidors, del resum següent:

Expedient JGL/2024/15. Núm. 15/2024. Acta sessió ordinària del dia 03/10/2024.

1.- Aprovació de les actes de sessions anteriors dels dies: -ordinària del 19/09/2024.
2.- Assumptes de diversos serveis.
3.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia núm. 996 del dia 27/09/2024 al núm. 1055 del dia 03/10/2024.

Expedient JGL/2024/16. Núm. 16/2024. Acta sessió ordinària del dia 10/10/2024.

1.- Aprovació de les actes de sessions anteriors dels dies: -ordinària del 03/10/2024.
2.- Assumptes de diversos serveis.
3.- Expedient 1432/2024. Concessió de subvenció directa o nominativa. Afanoc.
4.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia núm. 1056 del dia 04/10/2024 al núm. 1116 del dia 10/10/2024.
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Expedient JGL/2024/17. Núm. 17/2024. Acta sessió ordinària del dia 30/10/2024.

1.- Aprovació de les actes de sessions anteriors dels dies: -ordinària del 10/10/2024.
2.- Assumptes de diversos serveis.
3.- Expedient 3516/2018. Adjudicació de la subhasta de dos solars situats al polígon industrial del Tossalet 
Roig (Incasol).
4.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia núm. 1117 del dia 11/10/2024 al núm. 1116 del dia 30/10/2024.

El ple es dona per comunicat i conforme.

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

9.-  PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  

1ª. Precs i preguntes del grup municipal del SA-PSC. Regidor Sr. Manel Ezquerra.

Sol.icita un cop més que es puguin fer preguntes i respostes directament per millorar una transparència en la 
exposició. L’Alcalde respon que, com sempre, es faran totes les preguntes i després totes les respostes.

1ª Pregunta. Respecte al que es va comentar de l’amiant de les canonades de fibrociment, es cert que si no es  
trenca no passa res, però sabem que tenim moltes pèrdues, com a la cruïlla del Cr. Major, on sembla que hi ha 
una canonada antiga trencada que no surt a fora però que va al clavegueram directament, tenen coneixement del 
fet?.

2ª Pregunta.  Respecte a les obres al Passeig de Ronda, al Cr. Sant Sebastià,  a la plataforma 150 encara 
inacabades, semblaran la Sagrada Família, evidència la ineficiència de l’ajuntament, pregunta quan es podran 
terminar?.

3ª Prec. Quant em gastat en vídeos promocionals l’any 2024, creu que em passat de 17 a 40 mil euros, quan  
tenim contractat el lloc de treball de comunicació que els podria fer, demana un resum de la despesa.

4ª Pregunta. De la relació de llocs de treball sembla que SA-PSC esta exclòs de les negociacions, creu que és 
una falta de respecte a qui va guanyar les eleccions, volen aprofitar per dir que si des de l’any 2018 no la tenim  
serà perquè no serà tan obligatòria, i si és així perquè no la tenim encara?

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon a les preguntes en la forma següent:

-A la primera, que fa anys es van renovar moltes canonades, fa molts anys que tenim pendents una gran inversió 
en les xarxes d’aigua, el pla director ho preveu i en la nova concessió es preveurà la renovació de la xarxa  
general i es comprovaran les fuites informades.

-A la segona, a la brigada d’obres solament tenim a dos persones, les obres de la plataforma 150 es va dir que 
s’executarien per administració directa, per tenir estalvis, però s’han ampliat les obres i es va treballant a un ritme 
lent, esperen finalitzar en breu. Però es cert portem molt retràs, a partir d’ara les obres es faran per contractacions 
externes.

-A la tercera,  el vídeos ja els fa el tècnic de comunicació,  solament alguns molts especials o específics es 
contracten fora, es facilitaran les factures de l’any per aquests conceptes.

-A la quarta, al Comité està representat l’equip de govern que és el que té la majoria, es suficient per anar a les  
reunions, però no vol dir que no s’hagi d’explicar els temes i els resultats de les negociacions, que es consulti en 
juntes de portaveus o en comissions i els anima a demanar una reunió amb el comitè.

El Sr. Manel Ezquerra replica el següent:

-Demana que es revisi la canonada de la cruïlla del Cr. Lleida i Cr. Llevant.

-A la plataforma 150 ja fa temps que s’està treballant i no sortirà més barat, creu que podríem ficar més persones  
treballant, sinó s’amplien més recursos és per culpa de l’Ajuntament no dels treballadors.
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-Respecte a les factures, tarden més de 3 mesos en respondre, caldria llibertat per consultar totes les factures 
tant ells com tota la ciutadania així segurament el govern es contendria i autofiscalitzaria.

L’Alcalde Sr.  Gerard Companys respon que es compromet  a revisar  les canonades informades.  Que faran 
contractacions externes per una més ràpida execució de les obres. Que les factures diu que ja es faciliten totes 
les moltes que es demanen però que no podem tenir un tècnic destinat a buscar factures, miraran com es podria 
fer una consulta més ràpida i amplia, poc a poc anem millorant la transparència.

2ª. Precs i preguntes del grup municipal del SA-PSC. Regidora Sra. Dolors Godia.

1ª Pregunta. Respecte a la Festa Major d’Hivern quina valoració en feu, com ho tenim previst per evitar cues  
d’entrada i guarda-roba com l’any passat, s’ha pensat en alguna mesura?.

2ª Pregunta. Per la Festa Major d’Estiu han proposat ja les Penyes algun grup musical?.

3ª Pregunta. Pel que fa als espais dinàmics, quina afluència de jovent hi ha?.

La regidora delegada de festes Sra. Marta Morreres respon a les preguntes en la forma següent:

-A la primera, respon que hi haurà concert com cada any, però al ser gratuït no es preveu grans cues en les  
entrades, tret de la normal de control d’accés dels menors. Respecte a les cues en guarda-roba i la barra es 
parlarà amb l’entitat que li pertoqui gestionar per buscar solucions.

-A la segona, respon que solament dos penyes han efectuat propostes.

La regidora delegada de Joventut Sra. Silvia Dolcet respon a les preguntes en la forma següent:

-A la tercera, respon que el Punt Dinàmic obre sol de 16:30 a 19:00 h. es presta amb sis dinamitzadors els  
divendres i que funciona força bé, també s’anirà a l’Institut i veient que té una rebuda positiva. De moment estem 
parlant d’uns 15 joves de 12 a 16 anys per tècnic. Observa que és un projecte que té molt bona rebuda pels joves 
i valorarem incrementar-lo.

La regidora Sra. Dolors Godia replica indicant que pensa que s’hauria d’apropar més als IES, intentar saber que 
és el que volen els joves. La Regidora delegada Sra. Silvia Dolcet respon que solament fa un any que s’està fent,  
fem petits passos per aconseguir els objectius, ja sabem que amb el jovent es com picar pedra però que s’estan  
fent passos i acceptant les propostes. 

3ª. Precs i preguntes del grup municipal del SA-PSC. Regidora Sra. Gemma Escar.

1ª Pregunta. Recorda que es va dir que es reunirien amb els afectats pels parcs solars. No se’ls ha convocat per  
res, no saben res o si s’han reunit, demana informació.
2ª Pregunta. Es va parlar amb la Llar de Jubilats, s’ha fet la licitació del servei de la Llar?, encara solament s’obre 
per la tard, el març es va dir que aniríem a fer un concurs i s’obriria pel matí i per la tarda.

3ª Pregunta. Del pavelló al mes de març es va comentar que no teníem els arquitectes, que no sabíem res de la  
contractació del projecte, voldria saber si s’ha contractat i quan ens costarà el projecte. Voldria informació al 
respecte.

L’Alcalde Sr. Gerard Companys respon en la forma següent:

-A la primera, respon que demà tenen una reunió amb els afectats per la línia d’AT, si volen participar el poden fer,  
els han convocat a ell i al Tinent d’Alcalde.

La regidora delegada d’Esports Sra. Ester Ibars respon en la forma següent:

-A la segona. Es vol licitar totes les consergeries de tots els centres que el precisin, la Llar del Jubilat és una  
d’elles, com les del pavelló o Cal Hereu i altres. 

-A la tercera. Respecte al pavelló fa molt temps que es va explicar en comissió, ja tenim l’avantprojecte, es va  
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convocar al poble per informar del projecte, va assistir-hi el regidor Sr. Barri. El cost estarà al voltant dels 4,5 
milions, es presentarà les imatges del projecte rebudes avui. Efectivament la contractació dels arquitectes ha 
estat mitjançant l’ACM 

La regidora delegada de serveis a les persones Sra. Silvia Dolcet respon en la forma següent:

-A la segona. Es vol fer el projecte Llar activa, els dimarts, que no te relació amb el servei general, no hi ha 
cafeteria per exemple, hi ha dos dinamitzadors 2 hores els dimarts, l’objectiu es fer mes. 

4ª. Precs i preguntes del grup municipal del SA-PSC. Regidor Sr. Joaquim Dolcet.

1ª Prec. Es podria canviar l’horari de les comissions informatives perquè facilitar l’assistència.

2ª Pregunta. Que s’està fent amb el tema de coloms, cigonyes i resta de plagues cinegètiques, hi pensen?.

3ª Pregunta. Quan destinem de l’IBI de rústica al món agrari, quan es cobra de rústica?.

4ª Pregunta. Que es farà amb les plaques dels aspersors per conservar camins.

5ª Pregunta. Al passat ple va comentar que el pla director de l’aigua suposava un cost d’uns 11 milions, el pavelló  
dieu que ens costarà uns 4,5 o 5 milions, i ara tornem a iniciar la tramitació de la RLT, que hauria significat uns 3 
milions d’euros més, a més del deute, ara tindrien uns 6 milions d’endeutament, tenim en consideració que ERC 
estava a favor de la RLT, pregunta que com s’hauria pogut pagar tot això amb el poc romanent que tenim?.

Respon el regidor delegat Sr. Robert Moreno:

-A la tercera, que d’IBI rústic es recapten uns 664 mil euros, dels quals un 61%, al voltant de quatre-cents mil es 
destinen a camins, uns quaranta-cinc mil a pagar al guarda rural, a més dels once mil en d’altres despeses  
diverses o els 8.000 en càmeres de vigilància, més de 760 mil euros es destinen a temes agrícola i ramaders,  
més la part corresponent del servei de policia local o dels fòrums agrícoles i ramaders que es fan cada any, casí  
més del que es recapta en rústica.

-A la quarta, en el Patronat d’ajut al jove agricultor es va quedar que no es canviés la distància dels 9 mts. dels  
aspersors.

Respon el Tinent d’Alcalde Sr. Jordi Castany:

-A la cinquena, respon que des de el 2018 al 2024 anem a la realitat, no s’han gastat tots els diners que es diuen, 
el  pla  director  de  l’aigua  tindrà  un  preu  base  de  licitació  superior  als  14  milions,  contempla  comptadors,  
canonades, dipòsits, etc. i tots estem d’acords en que s’ha de fer, cada any s’hauria de programar algo. S’han  
substituït més de 70 km. de canonades , encara hi queda la canonada general i uns 10 kms aproximadament de 
fibrociment, tots estem d’acord en canviar-les. La RLT estem segurs que la millorarem, es va dir que la faríem en 
6 mesos però al final s’hauran de pagar les coses que corresponguin. En quan el cost del pavelló mirarem que no 
sigui una despesa directa completament. 
Replica el Sr. Joaquim Dolcet es pregunta com podríem pagar la RLT si no fos pels parcs solars, reitera que s’han 
de generar diners i s’han d’estalviar molts més, no recorda que als seus programes electorals es parlés de pujar  
impostos.

Respon el Sr. Jordi Castany, el cert es que ara el PMP de pagament de factures és de 22 dies no arriben al 
màxim permès de 30 dies, estem molt bé de tresoreria, estem al 33% del percentatge d’endeutament, comparar 
les finances familiars amb les d’un ajuntament no sempre és igual, no hem de fer suposicions, l’objectiu es no 
arribar a incrementar el deute, amb això estem tots d’acord.  Replica el Sr. Manel Ezquerra diuen que el PMP no 
és ben cert, alguna factura de serveis de detectius s’incorpora és de més de 6 mesos. L’Alcalde respon que no és 
habitual contractar aquests serveis, exclusivament quan s’han de constatar situacions de caràcter disciplinari de 
personal, a més ja es va explicar, un cop més ha estat una pregunta de molt mal gust d’un tema delicat, que es es 
va verificar i del que no es pot parlar al ser uns qüestió reservada.

I no havent més assumptes que tractar s’aixeca la sessió en el lloc, data i hora indicats a l’encapçalament.

I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F.R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro 
aquest certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.
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Alcarràs, a la data indicada al marge.

Document datat i signat electrònicament al marge.

EL SECRETARI.                                        Vis t Plau.
L'ALCALDE.

24 C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

G
52

ZH
FP

6G
9W

A7
A2

N
2R

M
4C

9Z
6 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

4 
de

 2
4 


		esPublico Gestiona - Ajuntament d'Alcarràs
	2025-02-20T08:46:32+0100
	Alcarràs
	PERE BIEDMA AGÜERA - 40870766L (FIRMA)
	Ho accepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament d'Alcarràs
	2025-02-20T09:08:51+0100
	Alcarràs
	GERARD COMPANYS PUJOL - 47903897A (FIRMA)
	Ho accepto




